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SVODKA UDÁLOSTÍ 

30. 12. 2023 – 6. 1. 2024 

1. R – JAN KELLER BEZ CENZURY: NEDŮVĚRA A NADĚJE                                  ČR 
1.1.2024 Po uplynulém roce, který byl všelijaký jenom ne dobrý, vstupujeme do roku zbrusu nového. 
Pokud bychom hledali slovo, které asi ze všech nejlépe vystihuje dnes převládající rozpoložení, stěží 
bychom našli výraz vhodnější než slovo nedůvěra. To není samo o sobě nijak tragické. Celá léta jsme 
byli přesvědčováni, že největší problém naší společnosti spočívá v tom, že je nepřekonatelně rozdělena. 
Dobrou zprávou je, že toto rozdělení se snad konečně podaří překonat. Už nás přece jen zase něco 
spojuje. Je to hluboká nedůvěra vůči tomu, v čem žijeme, co nás podle všeho čeká a kdo nás v té mizérii 
reprezentuje. Jde to napříč profesemi, spojuje mezi sebou různé generace, a dokonce začíná, zatím ještě 
ostýchavě, pojit Prahu s venkovem. Stručnou historii současné nedůvěry lze nejspíše datovat nástupem 
kovidu. Patřil jsem k těm, kdo úzkostlivě dodržovali i ta nejpřekvapivější opatření, odevzdaně 
absolvovali tři fronty na očkování, přestali pro jistotu téměř vycházet z domu a poctivě se učili pít 
v garáži. Nás všechny nyní spojuje s těmi, kdo odmlouvali, protestovali a bouřili se, právě nepomíjející, 
hluboká a narůstající nedůvěra. Dodnes žádná vrcholná organizace ani žádný sbor světově uznávaných 
expertů nepovažoval za vhodné vydat jednoznačné stanovisko, kdo a proč to všechno spustil, kdo a proč 
to přiživoval, kdo na tom kolik vydělal. Pokud se nemýlím, všechno začalo oficiálním tvrzením, že 
jakýsi Číňan omylem povečeřel nedopečeného netopýra. A tak se dnes doporučuje jít se počtvrté 
očkovat. Není to vzhledem ke všem úctyhodným organizacím a ke všem neskutečně přeplaceným 
expertům, po tolika letech přece jen trochu málo? 
https://casopisargument.cz/?p=54679 
 

2. R – PAROUBEK NEKOMPROMISNĚ: NEČEKAL JSEM ZÁZRAKY, PANE 
PREZIDENTE…. MĚL BYSTE VŠAK HLEDAT NOVÉ AUTORY SVÝCH PROJEVŮ                   
ČR 

1.1.2024 Skutečně jsem nečekal zázraky od novoročního projevu od prezidenta republiky s IQ – jak sám 
sdělil – 107. Nepochybuji také o tom, že jeho řeč připravovalo se vší pečlivostí, které jsou schopni, 
několik prezidentových poradců. Že to nebude žádná ciceronská řeč jsem tedy očekával. Marně jsem 
ale čekal alespoň nějaké poselství od nového prezidenta této zemi a jejím občanům. Václav Havel 
hovořil vesměs o krásných zítřcích, podmíněných explozích morálky u nás a ve světě. Projevy obou 
dalších prezidentů byly spíše praktické. Nad projevem P. Pavla jásají dnešní nejvyšší ústavní činitelé. 
Prostě ti, kteří cítí, že jsou s prezidentem v jedné partě, na jedné lodi: premiér a předsedové obou 
parlamentních komor. Když prezident v úvodu svého projevu hovoří o Novém roku jako o dni plném 
očekávání, je to povinný optimismus. Chápu to. Ale možná, že si mohl také vzpomenout, pokud by on 
a jeho poradci znali skutečnou situaci ve společnosti, na miliony svých spoluobčanů (z nichž mu řada 
naivně dala hlas), kteří žijí pod hranicí chudoby anebo se k ní blíží. 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/domaci-politika/necekal-jsem-zazraky-pane-prezidente 
 

3. R - UŽ TO LÍTÁ. PRVNÍ BANKA V ČESKU ZAKÁZALA HOTOVOST. CO S TÍM 
BUDEME DĚLAT?                                                                                                             ČR 

2.1.2024 Debata o tom, zda vlastně vůbec ještě potřebujeme hotovost, tedy bankovky a mince, se vede 
již celou řadu let. Padají argumenty v tom smyslu, že jde o zastaralý způsob platby, který v dnešní 
moderní společnosti nemá co dělat. Pochopíte, až když vám tuto možnost vezmou. Všechno se řeší 
elegantně přes platební karty, mobilní telefony, popřípadě chytré hodinky. Na první pohled tak jde o 
prohranou bitvu pro hotovost, jelikož nemá moc co nabídnout, a naopak představuje pouze nutnou zátěž. 
Kdyby se zrušila, tak všichni musí přejít na digitální způsob platby, a to i ty podniky, které se tomu 
dodnes brání, což lidé hlasitě kritizují. “Banka bude bezhotovostní, ale lidé si hotovost budou moci 
vybrat zdarma ze všech bankomatů. Hotovostní vklady nejsou třeba, protože většina lidí dostává peníze 
na účet,” uvedl v rozhovoru pro web Aktuálně ředitel „Partners Banky“.  
https://www.aazdravi.cz/uz-to-lita-prvni-banka-v-cesku-zakazala-hotovost-co-s-tim-budeme-
delat/ 
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4. R - „VELKÁ“ SLEVA, ALE POTLESK FIALOVI SE NEKONÁ. V PRODEJNĚ LÍDL 

ÚPLNĚ OBRÁCENĚ.                                                                                                         ČR 
3.1.2024 Vláda se chlubí, že od Nového roku potraviny zlevnily. Jenže o kolik? A pomůže to lidem? 
Jeden výlet do prodejny Lidl ukázal, co si zákazníci o slevách myslí. „Dělají si z nás srandu?“ „Pár 
halířů nás spasí?“ zní o „slevách“. Byť někteří jsou rádi, že na velkém nákupu desítky korun ušetří, 
potlesk Petru Fialovi a vládě se nekoná. Zato stížností je víc než dost...  Slevy byly někdy tak těrné, že 
se zdají spíše malou provokací… Granátové jablko už nestojí 39,90, ale 38,80 korun. Kiwi červené nebo 
žluté je o 60 haléřů na kusu levnější. Exotická papája dokonce o tři koruny, na 96,90. Zákazník v tomto 
případě neví, zda se jedná o cenu za kilogram, nebo za kus. To druhé je správně…  Na bagetě „ušetříte“ 
80 haléřů nebo také 1,50 Kč. Rohlíky jakbysmet. A vlastně takto je to i s celou nabídkou pečiva, ať již 
čerstvého, nebo předpečeného. „Dělají si z nás srandu?“ táže se pro sebe žena středních let a její dotaz 
nemíří prý ani tak na obchodní řetězec, ale na vládu. „Pár halířů nás spasí? Léta šly ceny strmě nahoru, 
a to bylo mnohdy o násobky, anebo o desítky procent, a tady se vyzdvihuje každá koruna…“ „Šaškárna,“ 
procedí skrz zuby důchodce Jaroslav. „Kdo na to mít nebude, stejně to nekoupí. Tak co…“ Jsou ovšem 
i hlasy příznivé. „To jsem ráda, na velkém nákupu ušetřím desítky korun,“ mne si ruce postarší dáma a 
tlačí před sebou plný košík, jako by ani nebylo po Vánocích, ale před svátky. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Velka-sleva-Ale-potlesk-Fialovi-se-nekona-V-
prodejne-Lidl-uplne-obracene-748559 
 

5. R – VLÁDY DĚLAJÍ KROKY, NA KTERÉ UŽ NEMAJÍ PRÁVO. MUSÍ PŘÍMO 
ROZHODOVAT OBČANÉ.                                                                                                ČR 

3.1.2024 Reprezentativní čili zastupitelský systém demokracie na Západě dosloužil, sdělil 
ParlamentnímListům.cz v Německu žijící politolog českého původu Petr Robejšek. Klade si otázku: 
„Která rozhodnutí nesmějí vlády udělat bez přímého a na konkrétní problém vztaženého vyjádření 
obyvatel?” Má tím na mysli nevratné změny v oblasti migrace, energetiky a geopolitiky. „Politici po léta 
odvádějí špatnou práci, ale nechtějí za své chyby nést odpovědnost. Aby je nemohli kontrolovat občané, 
zostřují politici kontrolu občanů,“ uvádí zejména s odkazem na evropské země. Začal bych povídáním 
o Německu, kde jste prožil značnou část svého života. A o Vánocích, které vždy byly nejvýraznějším 
kulturním exportem této země. Letos jsme byli svědky otevřených útoků na vánoční tradice. V Kasselu 
skupina imigrantů s výkřiky „tohle je naše země“ napadla Santa Clause, v Hamburku školka odmítla dát 
dětem vánoční stromek s odkazem na svobodu vyznání. Jsou německé Vánoce v ohrožení? 
https://cz24.news/robejsek-vlady-delaji-kroky-na-ktere-uz-nemaji-pravo-musi-primo-
rozhodovat-obcane/ 
 

6. R – VRAH Z UNIVERZITY MĚL ZBRANĚ MUNICI NA ÚVĚR. ZÍSKAL PŮJČKU 
PŘES MILION KORUN                                                                                                    ČR 

3.1.2024 Jednou z okolností tragické střelby na filozofické fakultě, která byla silně probírána veřejností, 
bylo i to, jakým způsobem si student vysoké školy mohl dovolit pořídit si tak velký arzenál zbraní a 
munice. Podle informací Mladé fronty Dnes si 24letý student na pořízení zbraní vzal úvěr 
ve výši přes milion korun. Kdo mu úvěr poskytl není jasné. Vyšetřování by mělo zodpovědět mimo jiné 
i na otázky ministra vnitra Víta Rakušana (STAN), toho zajímá například to, proč policejní hlídka 
opustila před střelbou budovu školy na Palachově náměstí a hlídkovala pouze v Celetné. Osm legálně 
držených zbraní, se kterými student Filozofické fakulty UK přišel na půdu své školy střílet, mohlo podle 
odhadů stát několik set tisíc korun. Další tisíce pak musela stát munice a další doplňky, které měl k útoku 
ve škole připravené. Vondrášek na tiskové konferenci. 
https://echo24.cz/a/H2kZc/zpravy-domaci-arzenal-zbrani-munice-na-uver-strelec-filozoficke-
fakulty-pujcit-vic-nez-milion 
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7. R – SLOVENŠTÍ PRÁVNÍCÍ UDEŘILI: PŘIPOMÍNAJÍ PORUŠOVÁNÍ PRINCIPŮ 
PRÁVNÍHO STÁTU A MASIVNÍ PORUŠOVÁNÍ PRÁV OBVINĚNÝCH 
V TRESTNÍCH ŘÁZENÍCH Z ROKU 2021!                                                                  SR  

3.1.2024 Sto padesát členů soudních orgánů, advokátů, akademiků a příslušníků právnických profesí 
připomíná, že v lednu 2021 zveřejnilo a podepsalo Výzvu proti porušování principů právního státu 233 
advokátů a 123 soudců (včetně emeritních). Výzva upozorňovala mimo jiné na masivní porušování práv 
obviněných v trestních řízeních a varovala před zneužíváním trestních řízení pro politické účely. Uběhly 
tři roky a právnický stav se se svou výzvou znovu připomíná. Tato Výzva byla významnou veřejnou 
kritikou situace vzniklé v České republice a podpořilo ji přes čtyři sta slovenských právníků (včetně 233 
advokátů a 123 soudců a emeritních soudců). Podle Výzvy obavy vyvolávala změna fungování justice 
a orgánů činných v trestním řízení, zejména jejich snaha o získání popularity u veřejnosti. Jako signatáři 
Výzvy, uvědomujíce si dlouholetou existenci problémů u soudů, prokuratuře či v policii, jsme upozornili 
na to, že odpovědí se nesmí stát populistická snaha o nezákonný postup v boji proti kriminalitě. Principy 
právního státu a platné právo je třeba dodržovat i tehdy, když vedou k nižšímu počtu trestních stíhání a 
následných odsouzení v trestním řízení, či k nižšímu počtu vazebně stíhaných osob. 
https://pravnystat.eu/ 
 

8. R – RAKUŠAN MLČÍ JAKO HROB. NĚCO SE VŠAK UTUTLAT PŘECE JEN 
NEDÁ….                                                                                                                               ČR 

4.1.2024 Společnost pro obranu svobody projevu poslala začátkem prosince šéfovi vládního kabinetu 
Fialovi otevřený dopis, v němž jej žádá, aby vláda přestala zneužívat pojem dezinformace a postavila 
se proti cenzuře. Kritika zaznívá i na adresu ministra vnitra a předsedu hnutí STAN Víta Rakušana pro 
omezování svobody slova a vytváření atmosféry strachu. Společnost pro obranu svobody projevu 
(SOSP) však aktuálně informuje na sociální sítí, že stále neobdržel žádnou reakci. „Vážený pane 
premiére, obracíme se na Vás ke Dni lidských práv tímto otevřeným dopisem, jelikož nás zneklidňuje 
politizace Ministerstva vnitra. Kroky ministerstva dlouhodobě polarizují společnost a vytvářejí v ní 
atmosféru strachu. Přibývá indicií, že si vláda, jež se původně přihlásila k odkazu Charty 77, vynucuje 
jeden politický názor a sklouzává k cenzurním praktikám, které mnozí pamatujeme z doby 
normalizace,“ píše se v otevřeném dopise premiérovi. 
https://www.prvnizpravy.cz/zpravy/politika/rakusan-mlci-jako-hrob-neco-se-vsak-ututlat-preci-
jen-neda/ 
 

9. R – SLOVENSKÝ MINISTR ZEMĚDĚLSTVÍ TAKÁČ: TOTÁLNĚ ROZBITÝ 
SLOVENSKÝ POZEMSKOVÝ FOND! TOTO SE NEUDĚLÁ Z MĚSÍCE NA MĚSÍC, 
ANI Z ROKU NA ROK                                                                                                            SR  

4.1.2024 Ministr zemědělství a rozvoj venkova SR Richard Takáč (Směr-SD) čekal před svým nástupem 
do funkce, že situace na agrorezortu bude po jeho předchůdcích z pohledu problémů a neřešených věcí 
špatná. Takáč to uvedl v rozhovoru pro TASR. ,,Našel jsem totálně rozbitý Slovenský pozemkový fond. 
Převzal jsem celé ministerstvo v ne ideálním stavu, ale snažím se to celé nastavit, vytvořit dobrý 
pracovní a odborně zdatný tým, který si stanovil několik cílů, kterých chce dosahovat,“ přiblížil Takáč. 
Upozornil, že na Půdohospodářské platební agentuře (PPA) není dokončena digitalizace. ,,Jsme prvním 
rokem v novém programovacím období a já bych chtěl začít řešit nové věci. Musím však řešit to, že 
DDD má nevyhodnocené projekty za 400 milionů eur. Ty musíme vyhodnotit tak, že poslední žádosti o 
poslední platby budou v květnu 2025, tedy o rok a půl,“ upřesnil. Nedořešeným podle něho zůstal tzv. 
rizikový fond, či pozemkové úpravy. ,,O pozemkových úpravách se zde tři a půl roku nebo čtyři roky 
povídalo a nic se s nimi nějakým způsobem neudělalo,“ poznamenal. 
https://ereport.sk/takac-totalne-rozbity-slovensky-pozemkovy-fond/ 
 

10. R – PAVEL A PODPORA EURA. CHTĚLI TO TAM SPONZOŘI, DEZVĚDĚL SE ERIK 
BEST                                                                                                                                     ČR  

4.1.2024 Prezident Pavel v novoročním projevu vyzval k přijetí eura a premiér za dva dny celou debatu 
utnul. Proč s tím hlava státu vyšla bez konzultací a mnohé překvapila? Vysvětlení nabízí politický 
analytik Erik Best, který má vhled do zákulisí. Podle jeho zjištění šlo o službu Pavlovým sponzorům. 
Nejde o jediné nové zjištění, které Best nabízí. Mluví též o souvislosti s možným vznikem nové politické 
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strany a podivně zemřelým vlivným podnikatelem. V reakci na premiérův vánoční projev a sliby, že 
letošní rok bude daleko lepší, že nejhorší máme za sebou a vstupujeme do roku naděje, konstatuje 
politický analytik Erik Best, že vnímání světa Petra Fialy počítá s tím, že se nebudou dít žádné zvraty 
doma ani na světové scéně.  „Musíme počítat s tím, že se letos něco stane, a Fialova politika je založená 
na tom, že se nic nestane. Ve smyslu nic negativního. Je možné, že to tak dopadne, protože my víceméně 
čekáme na nějakou ‚černou labuť‘. Když nepřijde, Fiala bude vypadat lépe, jeho politika bude mít aspoň 
částečný úspěch a on bude mít důvod v tom zajetém směru pokračovat. Pokud něco nečekaného přijde, 
vystoupí premiér s tím, že nemohli s ničím takovým počítat, a proto musejí dělat jiné věci, než plánovali. 
Bude vystupovat ve stylu ‚my za to nemůžeme‘, jak jsme už viděli,“ popisuje Best. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/politologove/Pavel-a-podpora-eura-Chteli-to-tam-jeho-
sponzori-dozvedel-se-Erik-Best-748650 
 

11. R–A CO ZA TO EURO VLASTNĚ ZÍSKÁME? KOBANDA VYTÁHL ČÍSLA, JAK 
DOPADLI TI PŘED NÁMI                                                                                                ČR 

5.1.2024 Ekonom Lukáš Kovanda upozorňuje, že přijetí eura by sice pomohlo českým firmám, ale 
celospolečensky je ponechání národní měny určitě prospěšnější. Podle ekonomických dat totiž Česká 
republika za poslední dvacet let s korunou předběhla či dohnala 75 % zemí eurozóny, co se udržitelnosti 
a kvality veřejných financí týče. Více než polovině zemí platících eurem totiž za poslední dvě dekády 
klesl rating, zatímco se za dobu existence eura nezhoršil žádné ze zemí EU, které eurem neplatí. 
Kovanda v sérii příspěvků na síti X vysvětluje, proč není přijetí eura z ekonomického pohledu pro 
Českou republiku prospěšné. Česko by se tím totiž vzdalo vlastní monetární politiky. „Euro rozhodně 
nejsou jen nové mince a bankovky. Je to jeden z dvou základních pilířů, na nichž stojí hospodářská 
politika celého státu. Euro znamená odevzdání jednoho z těchto pilířů – monetární politiky – do 
zahraničí a faktickou ztrátu domácí kontroly nad ním. Takže zbude jen pilíř v podobě fiskální politiky, 
který je však po roce 2008 – po tehdejší finanční krizi – stále relativně slabším a slabším v porovnání 
právě s pilířem monetární politiky,“ vysvětluje Kovanda. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-co-za-to-euro-vlastne-ziskame-Kovanda-
vytahl-cisla-jak-dopadli-ti-pred-nami-748648 
 

12. R – BITVA O ČESKOU KORUNU VSTUPUJE DO KRITICKÉ FÁZE: PÁTÁ KOLONA 
CHCE EURO                                                                                                                       ČR 

5.1.2024 Nový rok, do kterého jsme před pár desítkami hodin vstoupili, bude – mimo jiné – i rokem s 
jedním podstatným politickým výročím: 1. května to bude 20 let od okamžiku, kdy Česká republika 
vstoupila do Evropské unie. Uslyšíme na toto téma jistě všemožné oslavné chorály českých politiků, 
médií a na evropské dotace napojených neziskových organizací, ale především se dá očekávat, že toto 
výročí bude některými využito k rozhodnutí zbavit se české měny a nahradit ji jednotnou evropskou 
měnou euro. Téma nastolil prezident Petr Pavel ve svém novoročním vystoupení a "osvojil" si jej 
též ministr Martin Dvořák ve svém povánočním rozhovoru.  
https://protiproud.info/politika/7660-bitva-o-ceskou-korunu-vstupuje-do-kriticke-faze-pata-
kolona-chce-euro-ptali-se-na-to-obcanu-ve-volbach-zjevne-koordinovany-komplot-hrad-spolu-s-
vladou-chce-cr-vyrazit-z-ruky-posledni-zbran-k-vlastni-politice.htm 
 

13. R – PŘEDSEDA ND ADAM B. BARTOŠ BUDE DALŠÍM KANDIDÁTEM DO 
EUROPARLAMENTU                                                                                                        ČR 

5.1.2024 Aliance za nezávislost ČR je společnou kandidátkou 8 pronárodních stran, které našly 
společnou řeč. Adam B. Bartoš zde bude kandidovat na 6. místě, místopředseda strany RNDr. Jan 
Sedláček bude dokonce na 2. místě kandidátky. Adam B. Bartoš (narozen 1980) je vydavatel knih a od 
roku 2014 předseda politické strany Národní demokracie. V letech 2016-2017 trestně stíhán za své 
politické názory a politickou a vydavatelskou činnost. Otec dvou dětí, který si pro ně přeje, aby vyrůstaly 
v normální společnosti, která si váží tradičních hodnot. Má rád knihy, historii a zajímá se o “konspirační 
teorie”, jak se poněkud nepřesně nazývá konspirační (spiklenecké) jednání mocných vůči obyčejným 
lidem. Na otázku, proč kandiduje do Evropského parlamentu, když EU nesnáší a přeje si vystoupení ČR 
z EU a NATO, odpovídá – právě proto. EU je zlo, je to Mordor, a když chcete Mordor zničit, musíte 
opustit bezpečí svého domova a vydat se na dlouhou cestu. Mordoru se na ní nevyhnete, musíte až do 
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samotného centra zla. Pokud bude zvolen, slibuje, že bude Evropské unii v jejím samotném centru škodit 
ze všech svých sil… 
https://narodnidemokracie.cz/predseda-nd-adam-b-bartos-bude-dalsim-kandidatem-do-ep-za-
spolecnou-kandidatku-aliance-za-nezavislost-cr/ 
 

14. R – PROČ TOLIK SPOLUOBČANŮ STÁLE PREFERUJE „PĚTIKOLKU“           ČR 
6.1.2024 O tom, kde se berou ty takzvané tupé ovce a návdavkem o nejnebezpečnějším vlivu, který je 
takřka zárukou poškození psyché našich potomků. Článek je o práci neziskovek v Kazachstánu. Pro ČR 
ale platí naprosto shodně. Nejnebezpečněji se však zhoubná činnost neziskovek projevuje skrze sociální 
sítě. Ty doslova ničí naše potomky. Právě tam působí řada vyškolených škůdců, jak u nás, tak i v 
Kazachstánu, ale nejen tam. Kromě k tomu účelu vyškolených zde již působí i jimi zmagoření – 
přesvědčení. Ti škodí snad ještě více. Než budu pokračovat textem o tom, kde se berou mezi námi ty 
ovce, přesně ti, kteří volili současné kazisvěty v čele našeho státu, a navíc jim přes veškeré dění okolo 
nás stále věří, jak vše dělají dobře a jak je třeba se semknout a uskromnit, neboť napravují vše zlé, co 
na nás aktuálně seslal zlý Babiš, Putin, CO2, atd, atd, dovolím si vložit odkaz, kde se dozvíte, jak to vše 
začíná již v útlém věku. Ohlídejte své potomky, škody v ranném dětství napáchané mají charakter 
trvalého poškození! 
https://www.necenzurujeme.cz/ibrahim-zardos/3431/proc-tolik-spoluobcanu-stale-preferuje-
petikolku.html 
 

15. R – ŠTEFAN PAULOV: HODNĚ VĚCÍ JE TŘEBA VYŠETŘIT                                  SR 
6.1.2024 Premiér Fico ve svém novoročním proslovu kvitoval snahu poslance MUDr. Petra Kotlára o 
prošetření způsobu testování a očkování během Covidových událostí. Plně s tím souhlasím a připojuji 
několik podnětů. Testování antigenovými testy probíhalo odebíráním biologického materiálu z 
nosohltanu člověka. Instrumentální výkon v jakékoli tělesné dutině je vážným zásahem do integrity 
organismu, a proto musí splňovat patřičná medicínská, etická a právní kritéria. Během plošného 
testování antigenovými testy se v několika vlnách testování podrobily miliony obyvatel Slovenské 
republiky. Podle mých poznatků docházelo masivně a opakovaně k porušení zákonů, medicínských 
postupů a zásad správné laboratorní praxe. Podmínkou jakéhokoli medicínského výkonu je poučení o 
přínosech a rizicích výkonu a písemný souhlas vyšetřovaného, potvrzený jeho podpisem. Testování se 
dělalo bez písemného souhlasu a bez poučení, tedy zákon byl už jen v tomto bodě porušen několik 
milionkrát. Test korejské firmy Biosenzor, použitý při první vlně testování, neměl registrační schválení 
od Státního ústavu pro kontrolu léčiv, ŠUKL. Takové registrační schválení neměl ani v žádném státě 
Evropské unie a v době první vlny testování neměl ani nikde na světě. Na jakém právním základě byly 
tyto testy používány na českých občanech? 
https://cz24.news/stefan-paulov-vela-veci-je-potrebne-vysetrit/ 
 

16. R – NÁVŠTĚVNÍKY JÍDELEN ČEKÁ S NOVÝM ROKEM NEMILÉ PŘEKVAPENÍ. 
TOTO JSME ZJISTILI….                                                                                                 ČR 

 
6.1.2024 Najíst se za stovku už dnes je zhola nemožné. Obědové meníčko pořídíte jen tak tak za dvě 
stovky, a to nepočítejme nápoj – jde jen o polévku a hlavní chod. Jídelny a zbytek několika dosud ještě 
existujících bufetů zdražily v řádu několika desítek korun. Nepomůžete si ani s obligátní sekanou. Pokud 
si k ní poručíte ještě salát a nějaké to pečivo, přes stovku se jistě dostanete. Promítly se do toho ceny 
energií a další náklady a snížení některých potravin o několik procent DPH je zcela zanedbatelné. V 
obchodě jsou rohlíky o pár haléřů levnější, krajíček chleba v jídelně ale přijde na několik korun, u stánků 
koupíte minimálně za pět korun. Ve snaze se levně a pokud možno dobře najíst jsme v Plzni narazili na 
podzemní restauraci, kde jen polévka stála 75 korun. „Asi upadli,“ konstatuje suše kolemjdoucí pan 
Jaroslav. „Česnečka je vlastně voda z brambor a česnek. Pár snítek kmínu a basta.“ Divící se muž má 
ve velké části pravdu, pokud tedy česnečka není „zlepšena“ kouskem sýra, který je ale ten nejlevnější, 
maximálně pětadvacetiprocentní „papundekl“, jak to vtipně glosoval onen dobrý člověk. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Navstevniky-jidelen-ceka-s-novym-rokem-
nemile-prekvapeni-Toto-jsme-zjistili-748713 
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17. R – ROZKOL VE VLÁDĚ KVŮLI EURU? KLAUS VOLÁ PO REFERENDU….    ČR  
6.1.2024 Ministra pro evropské záležitosti Martina Dvořáka (STAN) překvapilo vyjádření premiéra 
Petra Fialy (ODS) ohledně debaty o přijetí eura. Ministr upozornil, že vládní prohlášení explicitně 
avizuje snahu o naplnění takzvaných maastrichtských kritérií pro zavedení společné evropské 
měny.  Fiala po středečním jednání vlády řekl, že se kabinet v programovém prohlášení nedomluvil na 
tom, že by se v současném volebním období zabýval přijetím eura. Česko podle něj v současnosti ani 
neplní potřebná kritéria. Ke konkrétním krokům vedoucím ke splnění závazku přijetí eura v novoročním 
projevu vyzval prezident Petr Pavel. Koalici ale téma rozděluje, proti je zejména ODS. „Já jsem byl 
trošku překvapen tím, co řekl pan premiér. Mám pocit, že mluvil o něčem jiném. Říká, že v 
programovém prohlášení není nic o euru nebo že vláda se dohodla, že o euru nebudeme rozhodovat. Ale 
ve vládním prohlášení stojí explicitně napsáno, že budeme usilovat o co nejrychlejší naplnění 
maastrichtských kritérií," řekl ve čtvrtek ministr Dvořák. Zpráva ministerstva financí a České národní 
banky konstatovala, že Česko bude zřejmě letos plnit některá z kritérií, dokument ale zároveň 
doporučoval nedělat v tomto směru žádné kroky. A před přijetím eura varuje opět i bývalý prezident 
Václav Klaus. Bývalý prezident Václav Klaus spolu s dalšími zástupci Institutu Václava Klause (IVK) 
včera vyzvali politiky, aby zanechali veškerých aktivit směrem k urychlenému přijetí eura. K tématu 
společné měny žádají širokou celospolečenskou debatu a referendum. 
https://www.prvnizpravy.cz/zpravy/politika/rozkol-ve-vlade-kvuli-euru-klaus-vola-po-referendu/ 
 

18. R – NESPOKOJENOST ČECHŮ S POLITIKOU VLÁDY I MIGRACÍ ROSTE       ČR 
6.1.2024 Lidé v Česku jsou nejvíce nespokojení se stavem veřejných financí (76 procent), politickou 
situací (71 procent) a přistěhovalectvím (66 procent). Naopak šest z deseti oslovených lidí uspokojuje 
nabídka zboží, služeb a také kultury. Vyplývá to z průzkumu, který od konce září do začátku prosince 
2023 provedlo Centrum pro výzkum veřejného mínění (CVVM). Proti průzkumu před rokem významně 
vzrostla nespokojenost se situací kolem přistěhovalectví, v politice, armádě a zdravotnictví. Spokojenost 
se naproti tomu mírně zvýšila u bezpečnostní situace Česka, životního prostředí, dopravní obslužnosti a 
korupce. Autoři průzkumu upozornili, že celková míra spokojenosti se výrazně odlišuje podle věku, 
vzdělání a hodnocení vlastní životní úrovně. Poukázali na to, že odpovědi účastníků mají výraznou 
souvislost s jejich spokojeností se životem. 
https://www.prvnizpravy.cz/zpravy/politika/nespokojenost-cechu-s-politikou-vlady-i-migraci-
roste/ 
 

19. G – UKRAJINA ZASÁHLA BĚLGOROD RAKETAMI OBSAHUJÍCÍM KAZETOVOU MUNICI A 
ČESKÝMI GRANÁTY                RUSKO  

30.12.2023 Ukrajinská armáda zahájila „nerozlišující kombinovaný“ úder na Belgorod dvěma raketami 
Vilkha v „zakázané kazetové munici“ a také raketami Vampire MLRS české výroby. Informovalo o tom 
ruské ministerstvo obrany na svém telegramovém kanálu. Podle vojenského oddělení ruské síly 
protivzdušné obrany zachytily obě rakety a většinu raket. Nicméně několik raket a klastrových částí ze 
sestřelených raket Vilkha dopadlo na území Belgorodu, uvádí zpráva. 'V případě přímého zásahu 
raketami Vilkha kazetovou municí na město by byly následky nesrovnatelně závažnější,' uvedlo 
ministerstvo obrany. Provedením takových útoků se ukrajinské úřady snaží odvrátit pozornost od 
porážek na frontě a také vyprovokovat Rusko k podobným akcím, uvedlo ministerstvo v prohlášení. 
Ministerstvo označilo ostřelování Belgorodu za zločin a slíbilo, že „nezůstane bez trestu“. 
„Zdůrazňujeme, že ruské ozbrojené síly pracují pouze na vojenských zařízeních a infrastruktuře, která s 
nimi přímo souvisí. Budeme takto jednat i nadále,“ ujistilo ministerstvo obrany. Centrum Belgorodu se 
dostalo pod palbu 30. prosince. Podle očitých svědků byl útok jedním z nejsilnějších od začátku 
vojenské operace na Ukrajině. Zdroj Kommersant blízký vyšetřovacímu výboru (IC) uvedl, že stávka 
přišla z Charkovské oblasti. Podle ministerstva pro mimořádné situace bylo v důsledku ostřelování 
Belgorodu zabito nejméně 14 lidí (12 dospělých a dvě děti), dalších 108 bylo zraněno, včetně 15 dětí. 
Útok poškodil několik obytných budov, dvě nákupní centra a civilní infrastrukturu, včetně budovy 
regionální vlády a BelSU Medical College. Uhašeno bylo také 10 požárů. 
Ostřelování Belgorodu bylo oznámeno ruskému prezidentovi Vladimiru Putinovi. Na pokyn hlavy státu 
tam byla vyslána brigáda ministerstva zdravotnictví vedená vedoucím odboru Michailem Murashkem a 
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skupina ministerstva pro mimořádné situace, aby poskytla pomoc obětem. V souvislos  s ostřelováním 
Belgorodu vyšetřovací výbor zahájil trestní řízení podle tří článků: 
„pokus o vraždu“ (článek 30 trestního zákoníku), 
„vražda“ (článek 105 trestního zákoníku), 
„úmyslné zničení nebo poškození majetku“ (článek 167 trestního zákoníku). 
Šéf vyšetřovacího výboru Alexander Bastrykin vyslal do oblas  Belgorod Vyšetřovatele, kriminalisty a 
experty z centrálního aparátu oddělení. 
https://rtvi.com/news/minoborony-vsu-atakovali-belgorod-raketami-olha-i-cheshskimi-
snaryadami/ 
 

20. G – MAJDAN NEPROŠEL. PROČ SE ZÁPADU NEPODAŘIL PŘEVRAT V SRBSKU? 
SRBSKO  

1.1.2024 V hlavním městě Srbska uspořádala prozápadní opozice nepokoje. Aktivisté zaútočili na 
administrativní budovu v Bělehradu, ale bezpečnostní složky je odrazily. Úřady oznámily pokus o 
„majdanizaci“ země. Jak se ukázalo, Moskva Bělehrad předem varovala před hrozícími provokacemi. 
Protesty neustávají od 18. prosince. Opozice požadovala zrušení výsledků voleb do bělehradského 
sněmu a uspořádání nových voleb. Sedmou demonstraci se rozhodla uspořádat nejen u zdí Republikové 
volební komise, ale také u budovy zákonodárného sboru. Vučić v neděli vysvětlil, že to všechno postrádá 
smysl, protože moc v zemi se mění pouze během voleb. Přesto se v centru hlavního města opět sešli 
příznivci prozápadního „Srbska proti násilí“. Mávali vlajkami EU, křičeli hesla do reproduktoru a 
troubili na trubky. Mezi budovou volební komise a rezidencí hlavy státu bylo instalováno pódium, ze 
kterého zněla hudba. Demonstranti se poté pokusili obsadit administrativní budovu. Bouchali na dveře, 
házeli kameny a plechovky od piva do oken. Byly zničeny kamery a na několika místech založeny 
požáry. Srbské četnictvo k odražení útoku večer použilo slzný plyn. V noci příslušníci speciálních 
jednotek srbského ministerstva vnitra v přilbách a štítech rozehnali demonstranty, zaujali pozice podél 
obvodu náměstí a seřadili se kolem budovy jako lidský štít. Zadrženo bylo asi 35 lidí. Třicet příslušníků 
bezpečnostních složek bylo zraněno, dva těžce. Na místě byl také ministr vnitra Bratislav Gašić. 
https://dzen.ru/a/ZYlwJ1buVjFagp4S?experiment=931375 
 
 

21. G – PROČ MĚL PEKING ZMĚNIT SVOJE POSTOJE K VÁLCE NA UKRAJINĚ       
ČÍNA  

1.1.2024 Mohl vést Putinův tip čínskému lídrovi k náhlé čistce na postu ministra zahraničí? O náhlém 
zmizení a odvolání čínského ministra se spekulativně rozepsal článek Katsuji Nakazawa pro Nikkei 
Asia. Podle něj k náhlému a záhadnému odchodu čínského ministra zahraničí Čchin Kanga v létě 2023 
pravděpodobně přispěl tip z Moskvy. Tvrdí to zdroje obeznámené s čínsko-ruskými vztahy, na které se 
autor odvolává. Podle těchto nejmenovaných zdrojů se Čchin stal „první obětí informační války“, která 
nicméně odráží „rozkol“ mezi Ruskem a Čínou. Bývalý ministr zahraničí Číny byl ze svého postu 
odvolán náhle na konci července 2023 a mělo se jednat o významný incident s dopady na mezinárodní 
dynamiku kolem ruské invaze na Ukrajinu. Celý příběh měl začít v květnu, když čínská delegace vedená 
Li Chuej, bývalým čínským velvyslancem v Rusku, navštívila Ukrajinu a setkala se s prezidentem 
Volodymyrem Zelenským.  
https://casopisargument.cz/?p=54407 
 

22. G – HISTORICKÝ REKORD USA VE VÝŠI STÁTNÍHO DLUHU                     USA  
2.1.2024 Státní dluh Spojených států poprvé v historii přesáhl 34 bilionů dolarů. Vyplývá to z údajů 
amerického ministerstva financí zveřejněných na webových stránkách ministerstva. Do 29. prosince 
měla „největší ekonomika světa“ celkový nesplacený vládní dluh ve výši 34 001 bilionů dolarů. Den 
předtím byl oceněn na 33,911 bilionu dolarů. Prezident Joe Biden a demokraté vyzvali republikány v 
Kongresu USA, aby bez jakýchkoli podmínek zvýšili dluhový strop. Ti to však odmítli učinit bez škrtů 
v rozpočtových výdajích. Dne 29. května dosáhli Biden a tehdejší předseda Sněmovny reprezentantů 
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Kevin McCarthy kompromisu a v červnu americký prezident podepsal zákon o zvýšení stropu státního 
dluhu od 2. ledna 2025. Do tohoto data je limit pozastaven. 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/historicky-rekord-usa-ve-vysi-statniho-dluhu 
 

23. G – IZOLACE RUSKA ZÁPADU NEVYŠLA. BRICS SE ROZROSTLO O PĚT 
NOVÝCH ZEMÍ S 360 MILIONY OBYVATEL                                        RUSKO/BRICS 

2.2.2024 Společenství zemí tzv. globálního jihu BRICS v novém roce rozrůstá o pět nových států. K 
Indii, Číně Jihoafrické republice, Rusku a Brazílii začínají v BRICS působit i Saúdská Arábie, Spojené 
arabské emiráty, Írán, Egypt a Etiopie. Argentina nabízené členství nakonec odmítla. Podle experta na 
mezinárodní politiku Petra Druláka rozšíření BRICS svědčí o přeskupení rozložení geopolitických sil, 
faktické dopady na světovou ekonomiku ale ukáže až čas. Jedno je však jisté: Izolovat Rusko se Západu 
nepodařilo. „Potvrzuje se, že Rusko není v mezinárodní izolaci a je naopak velmi atraktivní pro zbytek 
světa. Nové členské země dávají jasně najevo, že jsou ochotny a připraveny s Ruskem ekonomicky 
spolupracovat. Jak ta spolupráce bude vypadat, ale ukáže až čas, protože globální ekonomika si často 
vytváří vlastní logiku,“ řekl Drulák Deníku TO. Jedním z reálných dopadů je odklon velkých 
rozvíjejících se ekonomik světa od Spojených států a od dolaru jako základní měny mezinárodního 
obchodu s ropou. „Dedolarizace obchodu s ropou je už nějakou dobu probíhající proces. Pozice dolaru 
jako rezervní měny ale ještě nějakou dobu zůstane pevná. Je jasné, že skončí, ale není to otázka několika 
příštích let,“ dodal bývalý vysoce postavený diplomat. 
https://cz24.news/izolace-ruska-zapadu-nevysla-brics-se-rozrostlo-o-pet-novych-zemi-s-360-
miliony-obyvatel/ 
 

24. G - „KREATIVNÍ“ DESTRUKCE BYLY VŽDY V PLÁNU USA                               USA  
3.1.2024 Globální turbo-kapitalismus nese v sobě zárodek války – podobně jako černé mračno v sobě 
nese zárodek deště! Druhé světové válce předcházel velký finanční krach a hospodářská deprese v USA. 
V září 1939 měly Spojené státy již více než deset let deprese a masové nezaměstnanosti. Jejich 
ekonomika se prostě nepostavila na nohy ani deset let od krachu akciového trhu v říjnu 1929, a to i přes 
roky obrovských vládních deficitů a dramaticky rostoucího státního dluhu. Z čistě ekonomického 
hlediska byl začátek světové války v roce 1939 proto zároveň i začátkem záchrany americké ekonomiky 
před její depresí, která ne a ne skončit. Od září 1939 se export USA konečně opět zvýšil, přičemž se 
zejména zbrojařský průmysl naplno rozjel a nezaměstnanost začala klesat. Hlavním důvodem nejdelší 
deprese USA byla vysoká nadměrná produkční kapacita, která se vybudovala do roku 1929. Často 
naivně věříme, co nám tvrdí vedoucí EU politici, a sice, že nikomu jinému, než právě jen Rusku záleží 
na pokračování války na Ukrajině. 
https://www.roman-bednar.com/news/%E2%80%9Ekreativne%E2%80%9C-znicenie-bolo-
vzdy-programom-usa%2C-ked-tam-prisla-ekonomicka-depresia-alebo-velky-financny-krach-
%21/ 
 

25. G – MACRON PROPUSTIL HLAVU FRANCOUZSKÉ ROZVĚDKY KVULI 
AFRICKÉMU FIASKU                                                                                         FRANCIE  

3.1.2024 Dne 20. prosince francouzský prezident Emmanuel Macron na zasedání Rady ministrů se 
skandálem odvolal hlavu zahraniční rozvědky Páté republiky (Direction générale de la Sécurité 
extérieure, DGSE) Bernarda Émié. Na jeho místo byl jmenován Macronův osobní přítel, šéf francouzské 
kontrarozvědky (Direction générale de la Sécurité intérieure, DGSI) Nicolas Lerner. V září dal z DGSE 
výpověď zástupce Bernarda Émié čtyřhvězdičkový generál Olivier Bonne de Paire. Generál, který 
vycítil rostoucí Macronovu nespokojenost s nekončícími neúspěchy francouzských zpravodajských 
služeb, se rozhodl nevyčkávat, až zahřmí a odešel do soukromého podnikání. Dne 29. července během 
zasedání Rady obrany se Macron jednoduše obořil na Bernarda Émié. Macron zuří kvůli DGSE, jejíž 
agenti nepředvídali blížící se státní převrat v Nigeru. V polovině zasedání Rady obrany prezident 
zaútočil na velkého náčelníka rozvědky: “Niger po Mali, to už je příliš!“ 
https://fondsk.ru/news/2023/12/27/makron-uvolil-glavu-francuzskoy-razvedki-za-afrikanskiy-
proval.html 
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26. G – IZRAEL NA BLÍZKÉM VÝCHODĚ NA SEDMI FRONTÁCH                  IZRAEL  
3.1.2024 Když v říjnu v reakci na teroristický útok islámského radikálního hnutí Hamas vstoupila 
izraelská armáda do pásma Gazy a začala tam vše ničit, měla jen jednoho nepřítele. Od té doby se počet 
nepřátel židovského státu výrazně zvýšil. Podle ministra obrany Yoava Galanta působí Izrael na sedmi 
frontách. Je ale možné, že seznam jeho nepřátel bude přibývat. IDF tvrdě bojuje v Gaze a snaží se zničit 
lidskou sílu a vojenskou strukturu Hamasu. Šíitská libanonská organizace Hizballáh podniká raketové 
útoky na severní část Izraele, na což následují adekvátní reakce. Nepokoje panují v Judeji a Samaří na 
Západním břehu Jordánu, kde hrozí, že se situace vymkne kontrole. Izrael ostřeluje Sýrii na Golanských 
výšinách, které nekontroluje armáda Bašára al-Asada. Útoky jsou zaměřeny na proíránské militanty 
podporující Hizballáh. Konfrontace Izraele se samotným Íránem se zatím omezuje na výhružná 
prohlášení obou stran. Další zvuk přišel z Teheránu poté, co byl v blízkosti Damašku zabit vysoce 
postavený poradce islámských revolučních gard Seyed Razi Mousavi. Podle íránské strany úder provedl 
Izrael a ten za to zaplatí. 
https://fondsk.ru/news/2024/01/03/izrail-na-blizhnem-vostoke-na-semi-frontakh.html 
 

27. G – JAPONSKÉ ÚŘADY HODLAJÍ OBNOVIT RYBOLOV V RUSKÝCH 
TERITORIÁLNÍCH VODÁCH                                                         JAPONSKO/RUSKO  

3.1.2024 Aniž by uznala suverenitu Ruské federace nad ostrovy jižní části Kurilského řetězce (Kunašír, 
Iturup, Šikotan a skupina ostrovů Ploskie) a v okolních vodách, japonská vláda po mnoho let 
povzbuzovala rybáře severního ostrova Hokkaidó, aby se zapojili do provokativního pytláctví ryb a 
mořských plodů. Riskovali tak nejen soudní zabavení pytláckých rybářských škunerů a tresty odnětí 
svobody jejich majitelům, kteří predátorsky zdevastovali rybářské revíry patřící SSSR a poté Rusku, ale 
i životy svých spoluobčanů. Japonští rybáři totiž na svých vysokorychlostních plavidlech často unikali 
z lodí pohraniční stráže a rybářských inspekcí, což si vyžádalo zahájení varovné palby. Existují případy, 
kdy použití extrémních prostředků k potlačení zlomyslného pytláctví vedlo k tragickým následkům, 
zraněním, a dokonce úmrtím japonských rybářů. Japonci však riskovali, protože vláda kompenzovala 
ztráty v případech zatčení a konfiskace lodí a vyplácela odsouzeným a rodinám obětí značné 
odškodnění. 
https://fondsk.ru/news/2023/12/28/yaponskie-vlasti-namereny-vozobnovit-vylov-nashey-ryby-i-
moreproduktov-v 
 
 

28. G – ASSANGEOVO POSLEDNÍ ODVOLÁNÍ. ÚNOR ROZHODNE O OSUDU 
ZÁPADNÍ INVESTIGATIVNÍ ŽURNALISTIKY                                             ANGLIE  

4.4.2024 Ve dnech 20. a 21. února proběhne v Londýně poslední odvolací jednání ve věci vydání 
zakladatele serveru Wikileaks Juliana Assange do USA. Novinář Julian Assange sedí od roku 2019 ve 
věznici Belmarsh a čeká na vydání do USA k doživotnímu vězení za zveřejnění důkazů o válečných 
zločinech USA v Iráku a Afghánistánu a za zveřejnění údajů o mučení ve věznicích Guantánamo a Abú 
Ghrajb. “Nastal den X. Veřejné slyšení u Královského soudního dvora se uskuteční 20. a 21. února. Pro 
Spojené království to může být poslední šance, jak Julianovo vydání zastavit. Shromážděte se po oba 
dny v 8.30 hodin před budovou soudu.  Teď, nebo nikdy,” napsala manželka Juliana Assange Stella. Vše 
začalo v roce 2007 poté, co novinář Patrick Cockburn zveřejnil 14. července v deníku The Independent 
článek o zabití jedenácti lidí v Bagdádu americkým vrtulníkem. Mezi mrtvými byli i dva iráčtí novináři 
pracující pro tiskovou agenturu Reuters. Usmrcení bylo zachyceno na kameru amerického vrtulníku 
Apache, ale Pentagon odmítl záznam poskytnout novinářům, a to ani na jejich žádost podle zákona 
o svobodném přístupu k informacím. 
https://ukraina.ru/20240103/1052545058.html 
 

29. G – TEL AVIV MÁ PROBLÉM. PUTINOVA ULTIMÁTA NETANJAHUOVI.   
IZRAEL/RUSKO  

4.1.2024 Vladimir Putin hovořil s Netanjahuem. Zajímavá událost, zvláště s ohledem na nedávný projev 
ruského diplomata Poljanského, který velmi vážně promluvil k izraelské delegaci. Nikdo neví, o čem 
mluvili, ale my se přikláníme k názoru autora kanálu Игра-в-бисер, který předpokládá, že Putin 
Netanjahuovi nastínil budoucí uspořádání v regionu a ve světě, a v důsledku toho i postavení Izraele v 
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novém světovém řádu. Rádi bychom toto téma rozvinuli. Úvahy jsou následující: Za prvé, závislost 
Izraele na Spojených státech je totální. Hegemon přitom slábne a pokud Izrael zůstane pod křídly 
Spojených států, ztratí spolu s Amerikou svou pozici. Washington – na světové scéně a Tel Aviv – na 
Blízkém východě. Předpokládám, že přesně tohle Netanjahuovi nastínil Vladimir Vladimirovič. To 
znamená, že otázka je v tom, nakolik oslabený Izrael vstoupí do nového světového řádu. Totálně 
oslabený, silně oslabený nebo středně oslabený, ale stále s možností zaujmout své místo. 
https://dzen.ru/a/ZXb5Etr1YTmjiunw 
 

30. G – PUTIN DEKRETEM POVOLIL UDĚLOVAT OBČANSTVÍ CIZINCŮM, JEŽ JSOU 
SOUČÁSTI SMLUVNÍHO KONTRAKTU RUSKÝCH OZBROJENÝCH SIL    RUSKO  

4.1.2024 Ruský prezident Vladimir Putin podepsal dekret, který umožňuje získat ruské občanství ve 
zjednodušeném režimu cizincům, kteří uzavřeli smlouvu o vojenské službě v ruských ozbrojených silách 
nebo jiných vojenských formacích. Gazeta.Ru Cizinci, kteří uzavřeli smlouvu o službě v ruské armádě 
před dokončením speciální vojenské operace, budou moci získat ruské občanství zjednodušeným 
způsobem. Ukrajinci, kteří se narodili a trvale pobývali na Krymu nebo v Sevastopolu, kteří opustili 
poloostrov před 18. březnem 2014 a kteří nemají občanství třetích zemí, budou moci získat ruský pas. 
Gazeta.Ru Zjednodušený postup pro získání ruského občanství bude platný po dobu tří let ode dne 
vstupu vyhlášky v platnost.  
https://dzen.ru/news/story/Putin_ukazom_razreshil_davat_grazhdanstvo_inostrancam-
kontraktnikam_VS_Rossii--
387e16bc6b49a1891cb3679780da349a?lang=ru&from=main_portal&fan=1&stid=BL9MeiSgVd
0L_MBS5PeF&t=1704390358&persistent_id=2768709714&tst=1704391051&story=c0f097bd-
14ca-57ae-9a37-1c3aeb3d3598&issue_tld=ru&utm_referrer=dzen.ru 
 

31. G – EPOCH TIMES: NĚMECKÝ PRŮMYSL JIŽ PĚT MĚSÍCŮ KLESÁ – A KONEC 
JE V NEDOHLEDNU                                                                                          NĚMECKO 

4.1.2024 Podle nejnovějších údajů Spolkového statistického úřadu ve Wiesbadenu se výroba v říjnu 
oproti předchozímu měsíci snížila o 0,4 procenta. Ve srovnání se stejným měsícem loňského roku činí 
pokles 3,5 procenta. Jedná se již o pátý měsíc v řadě s negativním vývojem a ukazuje na pokračující 
slabost německého průmyslu. Za listopad zatím nejsou k dispozici žádné údaje. Tento klesající trend se 
týká zejména strojírenství. Jeho produkce se v říjnu oproti předchozímu měsíci snížila o 6,3 procenta. 
V září toto odvětví ještě zaznamenalo růst o 3,9 procenta. S poklesem se potýká i tradiční německý 
automobilový průmysl, i když v říjnu ještě dokázal vykázat mírný nárůst o 0,7 procenta. Kromě 
strojírenství jsou poklesem postiženy i další oblasti německého průmyslu. Podle Spolkového 
ministerstva hospodářství zaznamenala prudký pokles o něco více než tři procenta výroba elektrických 
zařízení. Výroba klesla také v energeticky náročných oblastech chemických výrobků (minus dvě 
procenta), kovových výrobků (minus 1,2 procenta) a skla, skleněných výrobků a keramiky (minus 0,6 
procenta). 
https://www.epochtimes.de/politik/deutschland/deutsche-industrie-seit-fuenf-monaten-auf-
talfahrt-und-kein-ende-in-sicht-a4530611.html 
 

32. G – TERORISTICKÉ ÚTOKY V IRÁNU: MASAKR VÍCE JAK 100 LIDÍ BĚHEM 
VZPOMÍNKOVÉ SLAVNOSTI!                                                                                   IRÁN  

5.1.2024 Dva výbuchy v íránském městě Kermán u hrobu generála Kássema Solejmáního ve středu 
zabily nejméně 103 osob. K zodpovědnosti za útok se zatím nikdo nepřihlásil. Dalších přibližně 140 
osob utrpělo zranění. Zástupce guvernéra provincie Kermán incident označil za teroristický útok, uvedl 
íránský státní rozhlas. Výbuchy narušily vzpomínkovou slavnost u příležitosti čtvrtého výročí 
generálovy smrti. Dělilo je od sebe přibližně 10 minut, přičemž militanti často druhý výbuch cílí proti 
zasahujícím záchranným složkám, aby vyvolali paniku. Generála Solejmáního zabil americký dron v 
iráckém Bagdádu 3. ledna 2020. Generál pocházel z Kermánu, který leží asi 820 kilometrů jihovýchodně 
od íránské metropole Teherán. 
https://ereport.sk/bombove-utoky-v-irane/ 
 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         30.12. 2023–6.1. 2024 24.01.01 
 

11 z 14 
 

33. G – JIHOAFRICKÁ REPUBLIKA ŽALUJE IZRAEL ZA GENOCIDU PALESTINCŮ. 
CO NA TO GLOBÁLNÍ FINANČNÍ OLIGARCHIE?           JHOAFRICKÁ 

REPUBLIKA/IZRAEL  
5.1.2024 Vláda Jihoafrické republiky (JAR) zažalovala u mezinárodního soudního dvoru při OSN Izrael, 
že porušil konvenci z roku 1948 a páchá genocidu palestinského lidu na jeho domovském území. Izrael 
odmítl žalobu jako „bezpředmětnou“. JAR patří mezi nejhlasitější kritiky Izraele, a dokonce už uzavřela 
dočasně izraelskou ambasádu v zemi a přerušila s Izraelem diplomatické vztahy. V zemi (JAR) se už 
začínají vést diskuze i o vyvlastnění majetku izraelských a židovských firem, které historicky ovládají 
většinu těžebního průmyslu a finančních institucí a v minulosti se podílely na brutálním vykořisťování 
zdejších černých dělníků a vážném znečištění životního prostředí prostřednictvím bezohledné těžby 
(především Anglo-american maining company, založená židovskou rodinou Oppenheimer). Je otázkou, 
jakou to vyvolá reakci ze strany globální finanční oligarchie? Pro tu byla JAR dlouhá léta jedním z 
mnoha levných zdrojů a asi si to nebude chtít nechat líbit. Vždyť by to mohlo začít inspirovat další země, 
aby se zbavily vykořisťování ze strany globálních parazitů. Že to vedlo k utrpení milionů lidí? To je 
globální finanční oligarchii naprosto jedno. 
https://www.reuters.com/world/south-africa-seeks-international-court-justice-genocide-order-
against-israel-2023-12-29/ 
 

34. G – ETIOPIE MĚNÍ PRAVIDLA HRY                                                                 ETIOPIE 
5.1.2024 Válka ve východní Evropě znamenala kolaps amerického světového řádu a zrušila celý 
notoricky známý „pořádek založený na pravidlech“. Umělé státní hranice se začaly hroutit nejen ve 
Starém světě, ale i na všech kontinentech – od Jižní Ameriky po Afriku. Rok 2024 začal pro východní 
Afriku tektonickými posuny. Za prvé, Etiopie, země se 125 miliony obyvatel a s největším energetickým 
potenciálem na kontinentu, se stala členem BRICS – hlavního sdružení v opozici vůči Západu. A za 
druhé, ta samá Etiopie najednou uznala Somaliland (Somálijsko) a nyní považuje Somaliland za 
samostatný suverénní stát. Chudý pás země na břehu Rudého moře – Adenského zálivu, vegetující v 
„šedé“ zóně – ale ve strategické blízkosti hlavního místa hybridních námořních válek současnosti. Kde 
se jemenští Hútíové zmocňují izraelských lodí a střílí na americké lodě převážející palivo a zbraně pro 
palestinskou válku. Ale moment, hned vzniká spousta otázek: jsou Somaliland a Somálsko totéž? Byla 
tam někde sovětská námořní základna? A proč je diplomatické uznání zapomenutého území na okraji 
Afrického rohu globálně tak důležité? Jako jeden z mála ruských cestovatelů, kteří nedávno navštívili 
Somaliland, vám řeknu, co a jak. Od pradávna byli Somálci velkým kmenovým sdružením ve východní 
Africe – podobně jako Slované ve východní Evropě. Postupem času se však spřízněné národy stále více 
rozcházely. K tomu „pomohl“ i kolonialismus, když východní Somálsko (to na pobřeží Indického 
oceánu) dobyli Italové a Somaliland (ten v Adenském zálivu) Britové.  Různé metropole znamenají 
různé řády, což jen prohlubovalo rozdíly mezi kdysi jedním národem. 
https://dzen.ru/a/ZZbdpSkBQE1x527G?experiment=931375&experiment=931376 
 

35. G–V RAKOUSKU ZAČALI MLUVIT O KONCI UKRAJINY A EU        RAKOUSKO 
5.1.2024 Populární rakouská publikace „Express“ zveřejnila rozhovor se známým politikem a 
podnikatelem Geraldem Markelem. Sumarizuje výsledky roku 2023 pro Evropu, Ukrajinu a Západ jako 
celek v pochmurných výrazech: „Všichni jsme prohráli. Ze slavných „evropských hodnot“ nezbylo nic. 
Válka na Ukrajině vstupuje do závěrečné fáze. Rusko tuto válku vyhraje na všech frontách – vojenské, 
geopolitické i hospodářské. Jak mohla nastat tato katastrofa, tato historická porážka Západu? Odpověď 
je jednoduchá: kolektivní Západ všude překročil své vlastní hranice. Neodsoudili jsme Ukrajince za 
kobercové bombardování kazetovou municí, za munici obohacenou o uran, za bombardování civilních 
cílů, za zvěrstva v Mariupolu a za nacistické jednotky v Ozbrojených silách Ukrajiny.“ Podnikatel je 
přesvědčen, že Západ ztratil veškerou důvěryhodnost v očích zbytku světa. Světové společenství 
dokazuje, že izolované není Rusko, ale západní Evropa. Všichni už dávno pochopili, že Rusko není 
baštou zla a Ukrajina není státem evropského typu. 
https://exxpress.at/gerald-markel-was-bleibt-von-der-ukraine-wir-haben-alle-verloren/ 
 

36. G – POVSTÁNÍ V NĚMECKU? TISÍCE NĚMECKÝCH ZEMĚDĚLCŮ POVSTALY 
PROTI SNAHÁM GLOBALISTŮ ZMOCNIT SE VÝROBY POTRAVIN       NĚMECKO  
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5.1.2024 Tisíce zemědělců v Německu povstávají na protest proti zmocňování se produkce potravin 
Světovým ekonomickým fórem. V době urputného mlčení mainstreamových médií tisíce zemědělců v 
Německu protestují proti plánům Světového ekonomického fóra (WEF) násilně zabavit všechny 
německé farmy s cílem naplnění agendy Velkého resetu do roku 2030. Portál Thegatewaypundit.com k 
tématu uvádí: Farmáři už nebudou dostávat daňové úlevy na naftu a podle nových plánů nedostanou ani 
osvobození od daně na zemědělská vozidla. Vláda tvrdí, že tato nová opatření prý pomohou chránit 
klima… To je opravdu „výborný“ nápad! Udělejme mnohem dražší zemědělství, a tím zdražme 
potraviny ve jménu klimatických změn! Farmáři z toho nejsou nadšeni, a tak protestují. Minulý měsíc 
asi 40 000 německých zemědělců zablokovalo ulice Berlína odhadem 8 600 traktory, čímž vytvořily 10 
kilometrů dlouhý konvoj. Věděli jste, že dnes na mnoha farmách krmí krávy toxickými chemikáliemi, 
aby je přinutily méně prdět? Ano, čtete správně! Dnes už existuje nové „klimatické mléko“ z krav, které 
jsou krmeny látkami potlačujícími produkci metanu. Uhodnete, kdo nedávno investoval do firem, které 
vyrábějí látky potlačující metan? Správně, nikdo jiný než slovutný „filantrop“ Bill Gates! 
https://thepeoplesvoice.tv/thousands-of-german-farmers-rise-up-against-wef-takeover-of-food-
supply-media-blackout/ 
 

37. G – PODPORA ZLA TĚŽKO MŮŽE VÉST K DOBRU A PROSPERITĚ      
UKRAJINA/IZRAEL  

6.1.2024 A vrací se bumerangy…. Jeden hozený před dvěma lety – bezvýhradná podpora Ukrajiny. 
Nejen v podobě sankcí, které působí takřka výhradně na ty, kteří je zavedli, ale podle nejnovějšího 
vyjádření bývalého velitele ukrajinského nacistického praporu Ajdar Jevgenije Dikije mohou poté, co 
Ukrajina prohraje válku, vstoupit ukrajinské jednotky do EU. Kdo by jim mohl bránit? Státy EU nemají 
armády, které by se mohly postavit statisícům ozbrojenců, a možná by ani nesměly. Noví banderovci by 
si v klidu dělali svou „práci“. Koneckonců jednotky banderovské UPA, jak sdělil Dikij, se také „probily 
na Západ“. Druhý bumerang se nám brzy vrátí z Blízkého východu. Bezvýhradná podpora Izraele v jeho 
etnických čistkách a genocidě Palestinců povede bezpochyby k uprchlické vlně. Tentokrát v tom 
nejedou jen vlády, ale i většina tzv. pravicové opozice. „Hurá, někdo zabíjí muslimy!“, myslí si zřejmě 
mnozí „vlastenci“. Inu, všechny je přece jen nezabijí, a proto představitelé krajně pravicové izraelské 
vlády, jako ministr financí Bezalel Smotrič ze strany Náboženský sionismus a Ben Gvir, ministr vnitra 
ze strany Židovská síla, hlásají nutnost „dobrovolné emigrace Palestinců“. 
https://cz24.news/podpora-zla-tezko-muze-vest-k-dobru-a-prosperite/ 

38. G–K URNÁM PŮJDE VĚTŠINA SVĚTA. VYBUCHNE AMERICKO-ČÍNSKÝ 
KONFLIKT? CO SE STANE S  EU? OBRAT V BRITÁNII? VE VARU I 
MUSLIMOVÉ….                                                                                      GLOBÁLNÍ SVĚT  

6.1.2024 Nadcházející rok 2024 bude pro svět ještě těžší než rok 2023. Nejde o předpověď, ale o trend 
– počínaje rokem 2020, rokem plandemie, je každý rok těžší a horší než ten předchozí. A v roce 2024 se 
k již probíhajícím válkám a krizím přidá faktor voleb. Směrem Volby se budou konat ve více než čtvrtině 
zemí světa, kde žije většina světové populace. A nejsou to obyčejné země – Rusko, Indie, USA, Velká 
Británie, EU, Indonésie, Pákistán, Jihoafrická republika. Jinými slovy, voliči se vyjádří – a přes všechno 
celosvětové rozčarování z "nedemokratických demokratických praktik" bude význam plebiscitů v 
letošním roce skutečně velký. Rozčarování souvisí s volebními podvody a manipulacemi – přestože 
institut všeobecného volebního práva ve většině zemí není starý ani sto let (ostatně na Západě dříve byla 
různá omezení – od majetkového po sexuální), lidé už mnohokrát viděli, jak vládnoucí elity (dědičné, 
oligarchické, klanové) manipulují jak s jejich hlasy, tak s výběrem kandidátů. Blokování nominací 
nežádoucích osob, vytváření nejrůznějších aliancí, kroucení rukou vítězům. 
https://protiproud.info/politika/7661-volby-24-k-urnam-pujde-vetsina-sveta-vybuchne-
americko-cinsky-konflikt-co-se-stane-v-eu-obrat-v-britanii-ve-varu-i-muslimovedaji-demokrati-
zavrazdit-trumpa-volby-nevolby-jsme-na-prahu-kontrarevoluce-proti-globalistum.htm 
 

39. G – UMLČOVÁNÍ JEHŇÁTEK. JAK FUNGUJE PROPAGANDA….    
 GLOBÁLNÍ SVĚT 

6.1.2024 Tento článek zaměřený na mediální propagandu je upravenou verzí projevu Johna Pilgera na 
Světovém festivalu v norském Trondheimu 6. září 2022. V projevu na Světovém festivalu v norském 
Trondheimu John Pilger mapuje historii mocenské propagandy a popisuje, jak si přivlastňuje 
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žurnalistiku v rámci „hlubokého imperialismu“ a jak nás pravděpodobně všechny polapí, pokud jí to 
dovolíme. V sedmdesátých letech jsem se setkal s jednou z hlavních propagandistek Hitlera, Leni 
Riefenstahlovou, jejíž epické filmy oslavovaly nacisty. Shodou okolností jsme bydleli ve stejné chatě v 
Keni, kde byla na fotografické misi, protože unikla osudu jiných vůdcových přátel. Řekla mi, že 
„vlastenecké poselství“ jejích filmů nebylo závislé na „příkazech shora“, ale na tom, co nazývala 
„submisivní prázdnotou“ německé veřejnosti. Patřila mezi ně i liberální, vzdělaná buržoazie? Zeptal 
jsem se. „Ano, zejména je,“ řekla. Myslím na to, když se rozhlížím po propagandě, která nyní pohlcuje 
západní společnosti. 
https://zvedavec.news/komentare/2024/01/9931-umlcovani-jehnatek-jak-funguje-
propaganda.htm 
 

40. G – VAZBY INDIE A RUSKA V TRANSFORMACI                                 INDIE/RUSKO  
6.1.2024 Návštěva ministra zahraničních věcí S. Jaishankara v Rusku ve dnech 24. až 29. prosince 
přinesla mimořádnou podívanou připomínající halucinační dny indo-sovětských vztahů. V 
Jaishankarových slovech na ruské půdě byla nepojmenovatelná extáze. Uprostřed ruské zimy se 
dokonce prošel na Rudém náměstí. Ale ministr je všechno, jen ne sentimentální diplomat, který dokáže 
emoce zvládat ne nutně jako zátěž, ale naopak je přeměnit ve skvělou optiku. Tato ruská návštěva 
vynikne v Jaishankarově diplomatické kariéře při srovnání s jeho hvězdnou rolí při povznesení indicko-
amerického vztahu na crescendo. Paradoxem je, že Jaishankarova mise byla v podstatě zaměřena na 
posílení strategické autonomie Indie ve složitém mezinárodním prostředí. Výstižnou metaforou bude 
výletní loď zachycená v bouři (ale nepotopená) a v nouzi hledající přístav, který zná. Jednoduše řečeno, 
Jaishankarova cesta do Moskvy měla za cíl vytvořit prostor pro indickou diplomacii. Kronika indicko-
ruských vztahů je plná podobných situací. Rezoluce Rady bezpečnosti OSN o plebiscitu v Kašmíru, 
maďarské povstání v roce 1956, Pražské jaro, zrození Bangladéše, sovětská intervence v Afghánistánu 
— seznam obsahuje některé osudové okamžiky moderní historie. 
https://www.globalresearch.ca/india-russia-ties-get-makeover/5845226 
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LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinností (ČR, SR), G – zprávy s globální účinností 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 


